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Seniorrådet 

   

 

Referat fra mødet 

Den 2. maj 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F7   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Lars Boe 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Inga Helver 

 

Fraværende: Peter Møller og Vicki 

Hansen 

 

Referent: Gitte Broberg Christiansen 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 27. marts 2023 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 

Beslutning: 

Godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering v/formanden  

Faglig Senior Nordsjælland inviterer til det årlige møde for Ældre/Seniorråd i 

Nordsjælland den 18. august. Invitation vil komme senere. 

 
Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Til orientering 
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Beslutning 

Taget til efterretning. 

 

 

Sag nr. 2.1 Dialogmøde, - hvilke velfærdsteknologier skal vi 

fremhæve. 

Sagsfremstilling 

Søren Kvistgaard har bedt os om at forberede, hvad vi mener er vigtigt at 

have fokus på i forhold til velfærdsteknologi, også i forlængelse af 

velfærdsteknologituren. 

På velfærdsteknologituren så vi: 

• Skibbyhøj:                                                                                                                               

Virtual Reality – som eksponeringsterapi 

• ExorLive- app til træning med borger i eget hjem 

De Tre Ege: 

• Dialognet og VitaComm- interaktive informationsskærme og 

videobesøg 

• Touch and Play- interaktiv løsning til træning af kognitive funktioner 

• Soft Tilt – automatisering af natlige venderegimer 

• Elk og Raizer – hvordan hjælper Døgnplejen boger op efter fald 

Hjælpemiddeldepotet: 

• Demensteknologier- herunder præsentation af demenskufferten 

• RotoBed- og andre APV-hjælpemidler 

Ejegod: 

• OmniVista Mobil- interaktiv og sansestimulerende teknologi 

• Dialognet og frivillige- hvordan kan Dialognet bruges til at inddrage de 

frivillige 

 

Indstilling: 

Hvilke tiltag mener Seniorrådet vi skal anbefale Omsorg og Ældre at arbejde 

videre med? 

Til drøftelse 

 

Beslutning: 

Seniorrådet var meget glade for deres deltagelse i velfærdsteknologituren, 

som de fandt meget interessant. 

 

Seniorrådet føler ikke, at de kan fremhæve den ene teknologi frem for den 

anden, så indstillingen fra Seniorrådet er den, at Kommunen bør bestræbe sig 

på, at investere ligeligt mellem velfærdsteknologi som tilgodeser borgere og 

personale. 

 

Til Dialogmødet med Omsorg og ældre, deltager fra Seniorrådet: Lissi, Jørgen, 

Lis og Lars Bo.  

 

Sag nr. 2.2 Opdatering af forretningsordenen og godkendte 

Vedtægter 
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Sagsfremstilling  

Vi har fået henvendelse fra banken om opdatering af vores bankkonto. 

Formanden har været i banken og udleveret en kopi af forretningsorden og 

godkendte vedtægter. 

Ved gennemgang af Seniorrådets referater blev der klart, at vi ikke har 

godkendt den rettede forretningsorden af 28. februar 2022, samt at 

tegningsretten ikke er indført i det udkast der blev drøftet på mødet. 

(Tegningsretten var en del af den tidligere forretningsorden der er godkendt) 

Tegningsretten er nødvendig ift. bankens godkendelse af vores bankkonto. 

Vedtægterne der blev godkendt i Byrådet 27. april 2022 er nu underskrevet af 

Borgmester og formand for Seniorrådet. Banken har fået en kopi. 

 
Indstilling: 

Godkendelse af den rettede forretningsorden. 

 

Beslutning: 

Forretningsordenen blev godkendt. 

 

Sag.nr. 2.2 Jazzfestival 26. august 2023 

Sagsfremstilling 
Alle foreninger og klubber inviteres igen i år til at deltage, og det er muligt at 
få en gratis standplads på 3x3 meter i den nordlige del af Kongensgade, 

mellem Rådhuspladsen og Den gamle smedje. 

Jazzfestivalen afholdes fordi man ønsker at være med til at synliggøre 
foreningslivet i Slangerup. Give byens borgere et indblik i, hvor rigt et kulturelt 

og socialt foreningsliv vi har, samt vise de mange forskellige muligheder der er 
for aktiviteter i lokalområdet. 
Jazzfestivalen afholdes den 26. august 2023. 

 
Indstilling: 

Drøfte om vi skal deltage 

 

Beslutning 

Seniorrådet beslutter at deltage. Lissi tilmelder Seniorrådet. 

 

Sag nr. 3  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Ingen bemærkninger. 

 

Sag nr. 4  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

Beslutning: 

Seniorrådets temadag afholdes den 30. maj, kl. 14 i Elværket. 

Program for dagen er: 

• Lissi holder et indlæg omkring Seniorrådets arbejde. 

• Kommunens demenskonsulenter holder et indlæg om demens, og 
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orientere om den støtte, kommunen kan tilbyde borger med en 

demenssygdom og deres pårørende. 

• Mulighed for spørgsmål og dialog. 

• Gratis kaffe og kage. 

 

Inga sørger for annoncering i Hornsherred Avis og Lokal Avisen.  

Sidste frist for tilmelding er til den 22. maj. 

 

Sag nr. 5  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 
Indstilling: 

Drøftes på mødet 

Beslutning: 

Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 

 

Sag nr. 6  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

Andre møder 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 

Peter deltog ikke i Seniorrådsmødet. 

 

Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 

Jørgen har deltaget i møde på Solgården. Mødet omhandlede blandt andet, at 

bemandingen på omsorgscentret om natten er problematisk. Seniorrådet er 

bekendt med en undersøgelse der viser, at bemandingen på kommunens 

omsorgscentrene er lavere, end de kommuner Frederikssund normalt 

sammenligner sig med.  

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 

Anne-Mette skal deltage i fælleshusmøde på Tolleruphøj den 11. maj, hvor der 

blandt andet vil blive orienteret om muligheden for at indgive høringssvar til 

forslaget om beboer- og pårørenderåd. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inga Helver 

Inga har deltaget i møder afholdt på begge afdelinger på De Tre Ege. 

Mødet omhandlede blandt andet, beboernes ønsker for aktiviteter og trivsel. 

Der blev udtrykt skuffelse omkring den mad, der blev leveret i påsken. Inga 
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har taget kontakt til Mad til Hver Dag og orienteret dem herom. 

 

Derudover havde der været en snak omkring beboernes betaling af vask af 

håndklæder og linned. Det er beboerne, som betaler for vask af håndklæder, 

men det er personalet, som i deres arbejde anvender størstedelen af de 

håndklæder der bliver brugt. Det opleves, at personalet ikke er 

opmærksomme på, at reducere brugen af håndklæder til det mindst mulige, 

for på den måde at reducere udgiften for beboerne. Der var derfor et forslag 

om, at beboerne på plejehjemmet selv kunne medbringe deres sengetøj og 

håndklæder. 

 

Der havde også været et tilfælde, hvor en beboer havde været i kontakt med 

Trasbo, omkring pågældendes vasketøj, og havde haft en dårlig oplevelse af 

kommunikationen i den forbindelse. 

 

Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 

Søren har deltaget i møder på hhv. Nordvænget 19 og Nordhøj 4.  

Her er en udpræget positiv stemning og tilfredshed hos beboerne. Der er 

ligeledes og stor interesse for at deltage i beboer og pårørenderådet. 

 

Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 

Vicki Hansen deltog ikke i mødet. 

 

Andre møder: 

Anne Mette og Peter har deltaget i Regionrådsmødet omhandlende blandt 

andet Sundhedsklynger og betaling for ophold på Rehabilitering. 

 

Lissi og Inga er en del af Mad til Hver Dag´ smagspanel, og deltaget i heri. 

Lissi og Ingas oplevelse var, at maden var fin og smagte dejligt, selv om den 

havde været pakket dage tidligere og blev varmet op. 

 

 

Sag nr. 7  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Lars Boe  

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

HAB: Lis Olsen 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

De politiske dagsordner er pt. ikke tilgængelige på kommunens hjemmeside 

pga. tekniske problemer. Det har derfor ikke været muligt, at orientere sig i de 

øvrige politiske udvalg. 
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Lis skal deltage i møde med HAB den 23. maj. 

 

Lissi orienterede om, at Byrådet har besluttet, at afsætte 20 mio. til at samle 

tandlægeklinikken på Dybendal sygehus. 

 

Sag nr. 8  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Lissi orienterede om, at Seniorrådets hjemmeside er opdateret. 

Det er ikke den fulde hjemmeside, som kan ses, hvis brugerne tilgår siden via 

tablet eller mobiltelefon. 

 

Inga sender billeder af seniorrådets medlemmer til Lissi, således disse også 

kan blive opdateret på hjemmesiden. 

 

Det er fortsat ikke muligt at dele eller lægge opslag på Seniorrådets Facebook 

side. Peter Møller orienteres herom. 

  

Sag nr. 9  Årshjul 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Intet at bemærke. 

 

Sag nr. 10  Eventuelt 

Sekretær for Seniorrådet Gitte Broberg Christiansen har ferie når de næste to 

Seniorrådsmøder afholdes. Gittes substitutter er: 

 

På mødet den 30. maj:  

Lisbeth Winther Jørgensen, mail: lwjoe@frederikssund.dk 

 

På mødet den 7. august: 

Mikkel Torp Bille, mail: mtbil@frederikssund.dk 
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